

# CIC Normandy Channel Race 2022

## Case #1

Race Committee      against    FRA 104 Dopamine Sailing Team

Initiator : RC Patrick Perrault

Respondent : FRA104 Florian Gueguen

## Procedure Matter

Hearing during the race according to SI 15.4.

Time in local time (UTC+2)

Protest lodged in time (12h44) according SI 15.3.1

## Facts found

Wednesday 18th May, FRA 104 was sailing close-hauled towards the mark Basse de Portsall.

At 10h00, FRA 104 was sailing towards the forbidden area "TSS Seven Stones Spécial NCR" (boat speed 9 kts, bearing 205°).

At 10h15 FRA 104 was 700m inside the forbidden area, sailing into the separation zone between the inshore traffic zone and the north\_bound lane of the TSS ( boat speed 9.1 kts bearing 201°).

At 10h30, was outside the forbidden area, sailing in the inshore traffic zone (boat speed 7.1 kts, bearing 164°).

FRA 104 sailed inside the forbidden area for a distance of 2.2nm for a duration of approximately 15 minutes.

There was no emergency or immediate danger to FRA 104.

## Conclusion

FRA 104 broke SI 9 and Appendix 3 by entering the prohibited zone at the TSS Seven Stones Spécial NCR.

FRA 104 entered the separation zone between the inshore traffic zone and the north\_bound lane of the TSS. FRA104 broke IRPCAS 10 (e) and RRS 56.2.

The infringement duration was around 15 minutes.

FRA 104 entered and left the separation zone at a small angle as required by IRPCAS 10(b)(iii).

FRA 104 did not impede the safe passage of a power-driven vessel (see IRPCAS 10 (j)).

## Decision

In deciding the penalty, the jury used SI 14.2.2 and Appendix 7 to apply Jury's power of discretion.

The breach of SI 9 is listed in the penalties table and it is a time penalty of Range 2 (2H-8H).

After answering the different questions specified in the guide, the International jury decided to impose the minimum penalty of the range 2.

A time penalty of 120 minutes is imposed on FRA 104.

This penalty shall be taken according to SI 14.5

Posted 19 May 2022 at 17:00

Romain Gautier IJ FRA, Chairman of the International Jury,

Other members: Patrick Chapelle NJ FRA, Gordon Davies IJ IRL, Trevor Lewis IJ GBR, Liz Procter IJ GBR.

# CIC Normandy Channel Race 2022

## Cas n°1

Comité de Course contre FRA104 Dopamine Sailing Team

initiateur: CC Patrick Perrault

Répondant: FRA 104 Florian Gueguen

## Procédure

Instruction pendant la course selon IC 15.4.

Heure en heure locale (TU+2)

Réclamation déposée dans le temps limite (12h44) selon IC 15.3.1

## Faits établis

Mercredi 18 mai, FRA 104 naviguait au près vers la bouée Basse de Portsall.

A 10h00, FRA 104 naviguait vers la zone interdite « TSS Seven Stones Spécial NCR » (vitesse bateau 9 nds, cap 205°).

A 10h15 FRA 104 est à 700m à l'intérieur de la zone interdite, naviguant dans la zone de séparation entre la zone de navigation côtière et la voie nord du TSS (vitesse bateau 9,1 nds cap 201°).

A 10h30, il sort de la zone interdite, navigue dans la zone de navigation côtière (vitesse bateau 7,1 nds, cap 164°).

FRA 104 a navigué à l'intérieur de la zone interdite sur une distance de 2,2 nm pendant une durée d'environ 15 minutes.

Il n'y avait pas d'urgence ou de danger immédiat pour FRA 104.

## Conclusion

FRA 104 enfreint IC 9 et annexe 3 en entrant dans la zone interdite DST Seven Stones Spécial NCR. FRA 104 est entré dans la zone de séparation entre la zone de navigation côtière et la voie nord du DST. FRA104 enfreint RIPAM 10 (e) et RCV 56.2.

La durée de l'infraction était d'environ 15 minutes.

FRA 104 est entré et est sorti de la zone de séparation avec un petit angle comme l'exige le RIPAM 10(b)(iii).

FRA 104 n'a pas entravé le passage en toute sécurité d'un navire à propulsion mécanique (voir RIPAM 10 (j)).

## Décision

Pour décider de la pénalité, le jury a utilisé l'IC 14.2.2 et l'annexe 7 pour appliquer le pouvoir discrétionnaire du jury.

L'infraction à l'IC 9 est répertoriée dans le tableau des pénalités et il s'agit d'une pénalité en temps de plage 2 (2H-8H).

Après avoir répondu aux différentes questions précisées dans le guide, le jury international a décidé d'infliger la pénalité minimale de la plage 2.

Une pénalité en temps de 120 minutes est donnée à FRA 104. Cette pénalité doit être faite conformément à l'IC 14.5.

Posted 19 May 2022 at 17:00

Romain Gautier IJ FRA, Chairman of the International Jury,

Other members: Patrick Chapelle NJ FRA, Gordon Davies IJ IRL, Trevor Lewis IJ GBR, Liz Procter IJ GBR.